
Cyrilometodské stretnutie 

 

Stretnutie členov Haulikovho inštitútu sa tentoraz konalo na 

slávnosť sv. Konštantína – Cyrila a Metoda, slovanských vierozvestov 

a spolupatrónov Európy, 5.júla 2023. Najskôr sa konala dopoludnia sv. 

omša vo Farskom kostole Svätého Ducha, ktorú celebroval farár, prof. 

dr. Pavol Zemko, predseda Haulikovho inštitútu. Počas nej povedal 

nasledovnú homíliu: 

Drahí moji farníci a členovia Haulikovho inštitútu! 

 Sv. Konštantín – Cyril a Metod stoja pri základoch našich 

kresťanských koreňov. 

 A preto im buďme vďační,  

že až po dnešné časy môžeme nepretržite a teda kontinuálne žiť v 

kresťansko – katolíckej tradícii.  

A to predovšetkým v pragmatickom živote rodín a farností našej 

cirkvi, ale i v činnosti štátu a kultúry, v spolupráci členov Haulikovho 

inštitútu, či už u nás na celom Slovensku ako i v Katolíckej cirkvi 

predovšetkým v Európe. 

K tomu toto povzbudenie: Jedna televízna spoločnosť na 

Slovensku uviedla seriál Dunaj, k vašim službám, kde jednu z hlavných 

úloh Petra Kučeru, stvárňuje herec zvolenského divadla 

a vysokoškolský učiteľ Akadémie umení v Banskej Bystrici 

predmetov: javisková reč, dabing a koordinácii reči a pohybu, dr. 

Marek Rozkoš. Na internete s ním uverejnil časopis Slovo plus 

rozhovor, kde mu položili aj dve nasledujúce otázky:  

Pochádzaš z rodiny gréckokatolíckeho kňaza. Čo by si zo svojej 

pôvodnej rodiny chcel preniesť do svojej aktuálnej? 



V prvom rade asi to, že chcem byť aj ja dobrým príkladom pre svoje 

deti. Pretože naozaj môžem povedať, že moji rodičia nám, piatim 

súrodencom, nedávali nejaké poučky, ale išli osobne príkladom. To sa 

snažím aj ja teraz prenášať do svojej vlastnej rodiny. 

A snažíš sa nejako prenášať do rodiny aj vieru? 

Určite. My sme dostali dobrý základ, hoci v detstve sme si každý prešli 

istou formou vzdoru a hľadania. V našej rodine je podľa mňa veľmi 

vzácne, že sme sa dokázali rozprávať, oponovať si v rôznych názoroch 

aj čo sa týka viery či kresťanského života, a v neposlednom rade sme 

potom boli konfrontovaní s reálnym životom. A práve aj vďaka tomu 

sme si zakorenili, že je správne mať vzťah k Bohu, ale nebyť zaslepený. 

Treba povedať, že niekedy narazím aj na ľudí, ktorí sú v tom až fanatickí 

a nevidia nič iné, a tam sa už potom stráca aj pokoj. Som vďačný, že 

moje prežívanie viery sa stretlo s tým Katkiným, keďže tiež pochádza 

z veriacej rodiny. 

Povedal by som, že sa snažíme svoju vieru vyznávať nenásilne 

a zakladáme si na tom, že je dôležité mať dobrý vzťah s Bohom. Aj vo 

viere chceme prežívať spontánnosť, autenticitu a tak intuitívne aj istú 

voľnosť. Necítime sa zviazaní. Keď sa teda povie viera, ako 

najcharakteristickejšie slovo mi napadne sloboda. 

 A preto, milovaní moji, povzbudení týmto osobným svedectvom, 

prosme sv. Cyrila a Metoda, aby aj nám vyprosili u Pána Boha stálu, 

pevnú a slobodne prežívanú vieru! Ako i príkladný prístup  Amen.  

 



 

 

Účastníci cyrilometodského stretnutia v Kátlovciach 



Po skončení sv. omše sa prítomní členovia sviatočného stretnutia 

presunuli do Malženíc, kde sa v  Reštaurácii Penzióne Macho 

uskutočnila prezentácia publikácie Pavla Zemka: Panegyrická 

homiletika a didaskalické chváloreči o svätých 1.diel.  

 

 

 

 

  



Publikácia vyšla aj vďaka dobrozdaniu účastníkov Tretieho 

Valného zhromaždenia členov Haulikovho inštitútu ako i súkromých 

dobrodincov. 

 

Po prezentácii sa stretnutie presunulo k neformálnej časti agapé 

a vzájomného zdieľania jednotlivých prítomných zúčastnených členov 

do neskorého popoludnia. 

 

 

 

Účastníci cyrilometodského stretnutia v Malženiciach 


